
   
 
 

  
 

 
 

  
  

  
 

 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
  

  
 

 
 

 
 
 

 
 

  
  
  

  
  

  
 

 
 
 
 

I 
ÖREBRO 

Protokoll Sam 9/2022 

Programnämnd samhällsbyggnad 

Datum: 2022-03-24 
Tid: 9.00–12.10 
Plats: Berget, Citypassagen 

Närvarande ledamöter 
Ullis Sandberg (S) 
Linda Larsson (C) 
Patrik Jämtvall (L) 
David Gelinder (KD) 
Johan Kumlin (M) 
Kemal Hoso (S) 
Per Lilja (S) 
Gun Carlestam Lewin (S) 
Anders Olsson (C) 
Linn Josefsson (V) 
Håkan Jacobsson (M) 
Maria Sääf (MP) 
Helena Ståhl (SD) 

Tjänstgörande ersättare 
Jonas Håård (S) Ersätter Anna Hedström (S) 
Krister Eriksson (M) Ersätter Maria Hedwall (M) 

Närvarande ersättare 
Gösta Eriksson (S) 
Anders Hagström (KD) 
Sunil Jayasooriya (V) 
Tommy Sjöstrand (L) 

Övriga 
Erik Blohm Stadsbyggnadschef 
Caroline Berg Nämndsekreterare 
Robert Lindby Nämndsekreterare 
Erik Skagerlund Verksamhetschef 
Kerstin Hellberg Enhetschef 
Therese Marcusson Enhetschef 

Paragraf 45–50 och 52–60 
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ÖREBRO Protokoll 

Caroline Berg, sekreterare 

Digitalt justerat protokoll. 

Ullis Sandberg (S), ordförande 

Johan Kumlin (M), justerare 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 45 Övrig fråga från Patrik Jämtvall (L) om tillgång till 
intranätskartan 

Ärendebeskrivning 
Patrik Jämtvall (L) anmäler en övrig fråga om tillgång till intranätskartan i sin 
surfplatta. Frågan avser varför han som förtroendevald inte har tillgång till den 
i sin surfplatta. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Frågan återkommer till Programnämnd samhällsbyggnad för besvarande när 
Stadsbyggnad har haft möjlighet att ta fram underlag och information. 

§ 46 Övrig fråga från Johan Kumlin (M) om inflyttning i 
lokaler i Stadsbyggnadshus 1 
Ärendenummer: Sam 270/2022 

Ärendebeskrivning 
Johan Kumlin (M) anmäler en övrig fråga om inflyttning i lokaler i 
Stadsbyggnadshus 1. Frågan avser om tidsplaneringen är hållbar och hur man 
eventuellt hanterar frågan? 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Frågan återkommer till Programnämnd samhällsbyggnad för besvarande när 
Stadsbyggnad haft möjlighet att ta fram underlag och information. 

§ 47 Ledamotsinitiativ från Johan Kumlin (M) om ridstigars 
omvandling till motionsspår 
Ärendenummer: Sam 269/2022 

Ärendebeskrivning 
Johan Kumlin (M) initierar ett ärende till Programnämnd samhällsbyggnad om 
ridstigars omvandling till motionsspår. Frågan avser den uppkomna situationen 
för ryttare och cyklister. 

I ärendet föreslås att en dialog med berörda parter inleds för att lösa den 
uppkomna situationen, samt att mark för ridning och cykling i området avsätts. 

Beslutsunderlag 
Johan Kumlins (M) ledamotsinitiativ, 2022-03-24 

3 (13) 



   
 

    
 

 
 

  
 

  

  
 

 
 

 
 

   

   
    

  

 
 

 
  

  

 
 

  

  

   
  

 
 

 
 

 
 

  
    

 

ÖREBRO Protokoll 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Ärendet återkommer till Programnämnd samhällsbyggnad när Stadsbyggnad 
har haft möjlighet att bereda initiativet. 

§ 48 Svar på övrig fråga från Johan Kumlin (M) om 
motionsspåret i Blänkaskogen 
Ärendenummer: Sam 150/2022 
Handläggare: Fredrik Norrström 

Ärendebeskrivning 
Vid Programnämnd samhällsbyggnads sammanträde den 3 februari 2022 
ställde Johan Kumlin (M) en övrig fråga om motionsspåret i Blänkaskogen. 

Förvaltare Fredrik Norrström besvarar frågan genom ett förtydligande av vilka 
regler som gäller i motionsspåret i Blänkaskogen samt meddelar att 
förbudsskyltar satts upp för att tydliggöra redan gällande regler i spåret. 

Beslutsunderlag 
Presentationen "Motionsspår i Hjälmarsberg/Blänkabacken". 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Frågan är besvarad. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 49 Redovisning av delegationsbeslut – prototyp av eget 
tomtkösystem för hantering av försäljning av 
småhustomter samt administration av den kommunala 
tomtkön 
Ärendenummer: Sam 622/2021 
Handläggare: Fredrik Norrström 

Ärendebeskrivning 
Förvaltare Fredrik Norrström redovisar ett delegationsbeslut för 
Programnämnd samhällsbyggnad: 
"Redovisning av delegationsbeslut, framtagande av prototyp av nytt 
tomtkösystem". 
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ÖREBRO Protokoll 

Projektet är ett pilotprojekt och ses som en del i ett utökat samarbete mellan
Örebro kommun och tre studenter vid Örebro universitetet. Kostnaderna för 
kommunen kopplat till detta projekt består av den tid tjänstepersoner lägger 
ned på att stötta studenterna. Ingen övrig ersättning utgår, vilket är praxis i den 
här typen av projektarbeten. 

Ansvarig lärare för kursen avråder företag och organisationer från att arbeta 
med direkt ersättning utan uppmanar i stället till att fokusera på att skapa goda 
möjligheter till en lättillgänglig arbetsplats och god dialog med handledare. 
Studenterna har tillgång till det aktivitetsbaserade kontoret i Citypassagen samt 
att de har försetts med varsin lånedator och lämplig digital behörighet. 

Beslutsunderlag 
Presentation "Redovisning av delegationsbeslut, framtagande av prototyp av 
nytt tomtkösystem". 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Informationen läggs till handlingarna. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

-Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 50 Svar på övrig fråga från Tommy Sjöstrand (L) om VA-
situationen i Väringsbricka i Opphammar 
Ärendenummer: Sam 151/2022 
Handläggare: Linn Hammar 

Ärendebeskrivning 
Vid Programnämnd samhällsbyggnads sammanträde den 3 februari 2022 
ställde Tommy Sjöstrand (L) en övrig fråga om VA-situationen i Väringsbricka 
i Opphammar. 

Frågan avser att under år 2004 arrenderade Kommunfastigheter ut området till 
en idrottsklubb på säsongsavtal. Föreningen erlägger 100 kronor per år som 
symbolisk hyra. Föreningen har all drift och skötsel av anläggningen som 
består av en lada och små övernattningsstugor. Sedan föreningen började 
hyra/arrendera ytan har den ansvarat för att latrinen tas om hand. 

Om föreningen önskar ansluta sig till det kommunala VA-nätet, är Örebro 
kommun behjälplig i detta. Dock kan inte kommunen ta på sig den kostnaden 
då det strider mot avtalet och kan anses vara gynnande av enskild enligt EU:s 
statsstödsregler. 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslutsunderlag 
Presentation "om VA-situationen i Väringsbricka i Opphammar". 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad. 

- Frågan är besvarad. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

-Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 52 Lokalförsörjningsplan 2023–2026 för Programnämnd 
samhällsbyggnad 
Ärendenummer: Sam 78/2022 
Handläggare: Albin Muhr och Pawan Tawfiq 

Ärendebeskrivning 
Örebro kommuns lokalförsörjningsprocess ska säkerställa att verksamheterna 
har tillgång till ändamålsenliga lokaler, att lokaler används kostnadseffektivt 
samt att lokaler utvecklas utifrån verksamheternas aktuella och framtida behov. 

Syftet med lokalförsörjningsplanen är att lägga grunden för en långsiktig, 
strategisk planering och ett ändamålsenligt nyttjande av kommunens resurser. 

Kommunens lokalförsörjningsplan baseras på 4+4 år som prognosperiod. 
Planen ska innehålla en detaljerad behovsanalys för de fyra första åren och en 
framåtblick de nästkommande fyra åren. 

Baserat på verksamhetens behovsanalys ska lokalförsörjningsplanen beakta 
lämpliga lokallösningar för att tillgodose behovet. Planen är ett underlag för att 
lyfta behov av ekonomiska medel inför investeringsplan och 
investeringsprogram. Planen ligger till grund för prioritering av ärenden som 
görs kommunövergripande och som är vägledande i det fortsatta arbetet med 
lokalärenden. 

Ärendet togs upp för beredning i programnämnden den 3 mars 2022 och 
återkommer för beslut vid dagens sammanträde. 

Beslutsunderlag 
Stadsbyggnads tjänsteskrivelse, 2022-02-07 
Lokalförsörjningsplan Samhällsbyggnad 2023–2026, 2022-01-20 
Presentationen "Lokalförsörjningsplan Samhällsbyggnad 2023–2026" 
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ÖREBRO Protokoll 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Programnämnd samhällsbyggnad antar Lokalförsörjningsplan 
Samhällsbyggnad 2023–2026. 

Yrkande 
Linn Josefsson (V) yrkar på ändring i lokalförsörjningsplanen till förmån för att 

- Stycket ”Vivalla IP Permanenta omklädningsrum” på sidan 32 får ändrad 
rubrik till ”Vivalla IP” och följande tillägg till behovsbeskrivningen ”Det är 
viktigt att Ballonghallen ersätts av en ny hall senast när bygglovet för 
Ballonghallen upphör. Utredning av hur detta ska lösas bör starta omgående. 

- Det läggs till ett nytt stycke ”Nytt Kultur- och fritidscenter i Vivalla" på sidan 
40 med lydelsen ”I dagsläget pågår ett utvecklingsarbete kring Lär-, kultur- och 
fritidscentra och del av mötesplats Väst. Vivalla är Örebros folkrikaste stadsdel 
som med en mycket hög andel barn och unga har ett utvecklingsbehov av 
lokaler för kultur- och fritidsaktiviteter. Det finns behov av mötesplatser för 
inte minst gruppen äldre ungdomar/unga vuxna, men även för områdets 
vuxna. Det finns även behov av plats där ungdomar och unga vuxna kan 
bedriva egenstudier och ha plats för kreativitet. Utvecklingsarbetet kan komma 
att fastställa hur behovet ska finansieras (Kultur och Fritid eller Barn- och 
utbildning). 

- På sidan 41 lägga till texten ”En plan ska snarast tas fram för att skyndsamt 
öppna biblioteksverksamhet i Varberga i tillfälliga lokaler fram till att det nya 
biblioteket är redo att användas.” 

- Ett stycke med rubriken ”Badhus på Holmen” läggs till på sidan 28 med 
följande lydelse ”En utredning ska göras av lokalisering av ett framtida badhus 
på Norr eller Holmens industriområde". 

Proposition 
Ordförande Ullis Sandberg (S) finner att det finns två förslag till beslut, det vill 
säga Stadsbyggnads förslag respektive Linn Josefssons (V) ändringsyrkande. 

Ordföranden redovisar en propositionsordning där förslagen ställs mot 
varandra. Programnämnd samhällsbyggnad godkänner propositionsordningen. 

Därefter ställer ordföranden förslagen mot varandra och finner att 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar enligt Stadsbyggnads förslag. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Programnämnd samhällsbyggnad antar Lokalförsörjningsplan 
Samhällsbyggnad 2023–2026. 
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ÖREBRO Protokoll 

Reservation 
Linn Josefsson (V) reserverar sig skriftligt mot beslutet till förmån för eget 
ändringsyrkande. 

§ 53 Godkännande av avtal om kostnader för 
genomförande av detaljplan Tamarinden, fastighet Nikolai 
3:101 
Ärendenummer: Sam 874/2018 
Handläggare: Linnéa Nilsson 

Ärendebeskrivning 
I samband med genomförandet av detaljplan 1880-P919 (Tamarinden) behöver 
åtgärder mot Gustavsviks golfbana vidtas för att det nya bostadsområdet ska 
vara säkert för boende och besökare. Fastigheten Nikolai 3:101, där golfbanan 
ligger, är en tomträtt och genom att vidta åtgärder hindras risk för 
förelägganden enligt hälsoskyddsregleringen som begränsar verksamheten. 

I dialog med Örebro City Golf AB har parterna kommit överens om att den 
bästa lösningen för att området ska säkras från golfbollar är att bygga om hål 6 
samt att bygga en damm mot det nya bostadsområdet. 

Alternativet är att sätta upp ett högt nät, vilket kommunen i detaljplanen har 
åtagit sig att bekosta. Parterna har därför kommit överens om att kommunen 
bekostar ombyggnation av hålet samt byggnation av dammen, då båda anser att 
det är en bättre lösning än ett nät. Den maximala kostnaden för 
ombyggnationen som kommunen står för motsvarar kostnaden för nätet, vilket 
är 5 835 000 kronor. 

Beslutsunderlag 
Stadsbyggnads tjänsteskrivelse, 2022-02-22 
Avtal om kostnader, Nikolai 3:101 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

1. Föreliggande avtal om kostnader mellan Örebro kommun och Örebro City 
Golf AB godkänns. 

2. Programnämnd samhällsbyggnads ordförande ges rätt att underteckna 
avtalet. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

-Enligt Stadsbyggnads förslag. 
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§ 54 Information om helhetsanalys för Järntorget 
Ärendenummer: Sam 721/2018 
Handläggare: Anne Hernandez Pettersson 

Ärendebeskrivning 
En helhetsanalys har tagits fram av konsult för Järntorget med fokus på 
trygghet. Utgångspunkter var de fysiska, trafikmässiga, sociala och 
organisatoriska aspekterna. Analysen beskriver bilden av torget i dag samt ger 
förslag till handlingsåtgärder. En enkät med stort gensvar genomfördes som 
visar på upplevelsen av ett otryggt torg under främst de mörka delarna av 
dygnet. Det finns en koppling till otryggheten genom hörsägen om torget som 
är djupt rotad, särskilt efter händelser vid toaletten. 

Analysen visar att torget fungerar, ur trygghetsperspektiv, sommartid, vid 
evenemang, för mindre barn att leka i fontänen och för dem som vill sitta ned 
en stund. Analysen visar dock att flera personer endast passerar torget. Det 
finns brister i utbud, aktiviteter i vardagen och målpunkter, bland annat för 
ungdomar. Det finns även brister i utformningen vad gäller belysning, 
möblering och en dålig koppling till byggnaderna och deras verksamheter. 
Statistik visar att det är en bra blandning i bostadsutbudet och en hög täthet av 
både människor som bor och arbetar på platsen. De flesta går, men en brist är 
att utformningen inte är prioriterad för gående och cyklister. 

Flera åtgärder kan vidtas och en stark rekommendation från konsulten är att få 
till en samverkan med ett tydligt ledarskap mellan aktörer vid torget 
tillsammans med olika delar av kommunens verksamheter. 

Beslutsunderlag 
Rapporten "Att skapa ett tryggt och inkluderande torg", februari 2022 
Stadsbyggnads tjänsteskrivelse, 2022-02-25 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

1. Informationen läggs till handlingarna. 

2. Stadsbyggnad får i uppdrag att återkomma till programnämnden med förslag 
på fortsatt hantering. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Enligt Stadsbyggnads förslag. 
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§ 55 Svar på övrig fråga från Linn Josefsson (V) om hur 
effektbelysning påverkar fladdermöss 
Ärendenummer: Sam 209/2022 
Handläggare: Anne Hernandez Pettersson 

Ärendebeskrivning 
Vid Programnämnd samhällsbyggnads sammanträde den 3 mars 2022 ställde 
Linn Josefsson (V) en övrig fråga om hur effektbelysning påverkar 
fladdermöss. 

Strateg Anne Hernandez Pettersson besvarar frågan - Det finns flera rapporter 
om hur belysta byggnader påverkar fladdermöss. Örebro kommun beslutade i 
investeringsprogrammet för Samhällsbyggnad 2021 om extra pengar till 
effektbelysning. Programnämnden är ansvarig för den kommunala 
naturvården. Det är viktigt att man för närvarande bygger upp kunskapen om 
hur effektbelysning påverkar fladdermöss samt hur artificiellt ljus påverkar 
andra grupper och funktioner, till exempel vid pollinering. 

Beslutsunderlag 
Presentation " Hur effektbelysning påverkar fladdermöss". 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Frågan är besvarad. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

-Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 56 Redovisning av delegationsbeslut – Försäljning av 
Hissmontören 3 – bostäder 
Ärendenummer: Sam 608/2017 
Handläggare: Therese Marcusson 

Ärendebeskrivning 
Enhetschef Therese Marcusson redovisar ett delegationsbeslut för 
Programnämnd samhällsbyggnad: Försäljning av Hissmontören 3 – bostäder. 

Beslutsunderlag 
Presentation "Försäljning av Hissmontören 3 – bostäder". 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Informationen läggs till handlingarna. 
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Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

-Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 57 Information om stadsbyggnadsprojekt Aspholmen 
och Nasta 
Ärendenummer: Sam 210/2022 
Handläggare: Beatrice Rimmi och Jimmy Bergkvist 

Ärendebeskrivning 
Programnämnd samhällsbyggnad får en presentation om stadsbyggnadsprojekt 
Aspholmen och Nasta, både om det långsiktigt strategiska arbetet och de 
pågående projekten. 

Beslutsunderlag 
Presentationen "Stadsbyggnadsprojekt Aspholmen och Nasta" 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Informationen läggs till handlingarna. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

-Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 58 Information om grönytefaktor som verktyg inom fysisk 
planering 
Ärendenummer: Sam 52/2019 
Handläggare: Rebecka Bogren 

Ärendebeskrivning 
Planerare Rebecka Bogren informerar om grönytefaktor som verktyg inom 
fysisk planering för Programnämnd samhällsbyggnad. 

Beslutsunderlag 
Presentationen "Grönytefaktor - verktyg för urbana ekosystemtjänster" 

Förslag till beslut 
Stadsbyggnads förslag till Programnämnd samhällsbyggnad. 

- Informationen läggs till handlingarna. 
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Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Enligt Stadsbyggnads förslag. 

§ 59 Anmälan av handlingar 
Ärendenummer: Sam 18/2022 

Ärendebeskrivning 
Varje månad anmäler Kommunstyrelseförvaltningen handlingar som inkommit 
och som bedöms relevanta för Programnämnd samhällsbyggnad att få 
kännedom om. 

Ej protokollfört presidiesammanträde har ägt rum den 10 mars 2022. 

Beslutsunderlag 
Nya ärenden i diariet, 2022-02-24–2022-03-17 
Samråd- Detaljplan för fastigheten Gasugnen 6 (Bn 40/2021) 
Samråd- Ändring av detaljplan Stadsplan för del av Almby församling (Bn 
195/2021) 
Samråd- Detaljplan för fastigheten Hovsta 4:102 m fl. (Bn 271/2018) 
Samråd- Komplettering till planbeskrivning Ändring av stadsplan för del av kv. 
Karossen m.fl. (236/2021) 
Samråd- Komplettering till Planbeskrivning, avser kv. Kortskåpet (Bn 
192/2021) 
Samråd- Komplettering till Planbeskrivning, avser del av kv. Kumminen (Bn 
193/2021) 
Samråd- Detaljplan för fastigheterna Orgeln 11 m.fl. samt Barkenlund 11 (Bn 
97/2020) 
Samråd-Detaljplan för fastigheten Råberga 5:8 m.fl. (Bn 320/2021) 
Samråd- Detaljplan för fastigheten Tallkotten 1 m.fl. (Bn 407/2016) 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Anmälan läggs till handlingarna. 

Beslut 
Programnämnd Samhällsbyggnad beslutar: 

- Enligt Kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
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§ 60 Anmälan av delegationsbeslut 
Ärendenummer: Sam 226/2022 

Ärendebeskrivning 
Alla beslut fattade med stöd av delegation av tjänstepersoner, ordförande eller 
utskott ska anmälas till Programnämnd samhällsbyggnad på sammanträde 
enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap. 40 § och 7 kap. 8 §. Det är först efter 
återrapporteringen till programnämnden som delegationsbesluten vinner laga 
kraft och det är också ett sätt att hålla ledamöter och ersättare i 
programnämnden informerade om vilka beslut som fattats genom delegation. 

Delegationsförteckningen för Programnämnd samhällsbyggnad antogs den 27 
mars 2003 och reviderades senast den 3 februari 2022. Inför 
programnämndens sammanträde den 24 mars 2022 redovisar 
Kommunstyrelseförvaltningen alla beslut som tagits med stöd av delegation 
under perioden den 24 februari–16 mars 2022. 

Beslutsunderlag 
Beslut fattade på delegation av Stadsbyggnad och 
Kommunstyrelseförvaltningen, 2022-02-24–2022-03-16 
Delegationsbeslut avseende avtal 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till Programnämnd samhällsbyggnad: 

- Anmälan av delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Beslut 
Programnämnd samhällsbyggnad beslutar: 

- Enligt Kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

13 (13) 



   
    

  
 

 

 
 

 
 

        
         

         
         

   
 
       

         
      

      
         

 
     

       
      

  
         

       
      

        
 

       
        

       
     

 
      

     
       

     
        

      
      

        
       

     
       

 
 
 
  

Örebro den 24 mars 2022 Yrkande/Reservation 
Programnämnd samhällsbyggnad Sam 78/2022 

§ 8 Lokalförsörjningsplan 

Vänsterpartiet anser att alla barn och ungdomar ska ha möjlighet 
till en aktiv fritid. Vi vet att möjligheten till rörelse har stor betydelse 
för den fysiska och psykiska hälsan. För jämställd hälsa och fritid 
så måste tillgången på sport- och fritidsanläggningar vara god i 
hela kommunen. 

I Vivalla finns Vivalla IP som utnyttjas av många barn och 
ungdomar. Tyvärr är konstgräset på planen slitet och kan göra att 
de som använder planen skadar sig. Ballonghallen vid Vivalla IP 
har ett begränsat bygglov. Det finns därför behov av att planera för 
en ny hall som kan tillgodose behovet av sporthall i Vivalla. 

Vänsterpartiet ser också att det finns behov av mötesplatser i 
Vivalla, och platser där ungdomar och unga vuxna kan utveckla 
sin kreativitet inom kultur eller eget företagande. Det behövs också 
platser där trångbodda gymnasie- eller universitetsstudenter kan 
studera ostört. I dag är det ett splittrat ansvar för de olika lokaler 
som finns, och ett större kommunalt ansvar kan behövas. 
Vänsterpartiet vill därför att ett kultur- och fritidscenter i Vivalla 
även för 2022 ska vara med i lokalförsörjningsplanen. 

Sedan Varberga bibliotek stängdes ner har det varit svårt att få 
klarhet kring när det nya biblioteket kommer att stå klart. 
Biblioteken är en viktig plats för demokrati likväl som en viktig 
aktör i arbetet med läsfrämjande verksamhet. 

Vänsterpartiet anser också att lokalförsörjningsplanen ska omfatta 
utredning av badhus på Holmens industriområde. En stor del av 
Örebros befolkning bor i de norra och nordvästra stadsdelarna av 
staden. Ett badhus på Holmens industriområde skulle, förutom 
den nya stadsdelen på Holmen, vara till nytta för befolkningen i 
Norrcity, Lillån, Hovsta, Baronbackarna, Vivalla med flera. Det 
skulle bli en gemensam mötespunkt för dessa stadsdelar och 
bidra till ökad folkhälsa och simkunnighet. Vänsterpartiet anser att 
det är passande att utreda en placering på Holmens 
industriområde när det planeras för omvandling av denna stadsdel 
till bostäder och service. Detta bör stå med i 
lokalförsörjningsplanen. 



   
    

  
 

 
 
 

  
 
 
 

      
      

     
    

    
    

 
       

        
      

     
      

     
    

    
    

    
     

      
    

   

 
            

     
       
    

 
         

      
    

 
 

 
      

 
 
 

 
       

Örebro den 24 mars 2022 Yrkande/Reservation 
Programnämnd samhällsbyggnad Sam 78/2022 

Vänsterpartiet yrkar därför: 

Att stycket ”Vivalla IP Permanenta omklädningsrum” på 
sidan 32 får ändrad rubrik till ”Vivalla IP” och följande 
tillägg till behovsbeskrivningen ”Det är viktigt att 
Ballonghallen ersätts av en ny hall senast när 
bygglovet för Ballonghallen upphör. Utredning av hur 
detta ska lösas bör starta omgående. 

Att ett stycke läggs till ”Nytt Kultur- och fritidscenter i 
Vivalla " på sidan 40 med lydelsen ”I dagsläget pågår 
ett utvecklingsarbete kring Lär-, kultur- och 
fritidscentra och del av mötesplats Väst. Vivalla är 
Örebros folkrikaste stadsdel som med en mycket hög 
andel barn och unga har ett utvecklingsbehov av 
lokaler för kultur- och fritidsaktiviteter. Det finns behov 
av mötesplatser för inte minst gruppen äldre 
ungdomar/unga vuxna, men även för områdets vuxna. 
Det finns även behov av plats där ungdomar och unga 
vuxna kan bedriva egenstudier och ha plats för 
kreativitet. Utvecklingsarbetet kan komma att fastställa 
hur behovet ska finansieras (Kultur och Fritid eller 
Barn- och utbildning). 

Att på sida 41 lägga till texten ”En plan ska snarast tas 
fram för att skyndsamt öppna biblioteksverksamhet i 
Varberga i tillfälliga lokaler fram till att det nya 
biblioteket är redo att användas.” 

Att ett stycke med rubriken ”Badhus på Holmen” läggs till 
på sidan 28 med följande lydelse ”Ett utredning ska 
göras av lokalisering av ett framtida badhus på Norr 
eller Holmens industriområde". 

Om ovanstående yrkande faller, gäller det här yrkandet som en 
reservation. 

För Vänsterpartiet 
Linn Josefsson Sunil Jayasooriya 
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